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ROMÂNIA  

SUCEAVA 

CONSILIUL LOCAL RÂȘCA 

Nr. 137 din 29.09.2021 

 

PROCES VERBAL 

 Încheiat astăzi 29.09.2021, în şedinţa ordinară a Consiliului Local Râşca, convocat prin 

Dispoziţia nr. 296 din 21.09.2021. 

 Pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei, domnul consilier Handragel Viorel a fost ales 

președinte de ședință pentru ședința în discuție, fiind ales prin hotărârea de Consiliu Local din 

ședința din data de 17.08.2021. 

 Domnul Handragel Viorel, în calitatea sa de preşedinte de şedinţă, preia conducerea lucrărilor 

şedinţei, dând posibilitatea secretarului comunei să efectueze apelul nominal al consilierilor, care 

informează că din cei 15 consilieri invitaţi, sunt prezenți 15, după care prezintă ordinea de zi: 

1. Aprobarea procesului verbal din ședința ordinară a Consiliului Local Râșca din data 

de 17.08.2021– prezintă secretarul comunei; 

2. Proiect de hotărâre nr. 51 din 09.08.2021 privind desemnarea a doi consilieri locali 

din Consiliul Local Râșca în Consiliul de Administrație al Școlii Gimnaziale Râșca; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

3. Proiect de hotărâre nr. 52 din 09.08.2021 privind aprobarea instituirii unei taxe 

pentru utilizarea infrastructurii publice locale (drumuri comunale, forestiere sau alte categorii 

de drumuri aflate in proprietatea sau administrarea comunei); 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

4. Proiect de hotărâre nr. 53 din 09.08.2021 privind aprobarea unui Regulament de 

stabilirea situațiilor deosebite pentru acordarea ajutoarelor de urgență; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

5. Proiect de hotărâre nr. 55 din 17.08.2021 privind actualizarea valorii și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru obiectivul de investiție ,,Reabilitare și modernizare Dispensar Uman 

în localitatea Râșca, județul Suceava; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

6. Proiect de hotărâre nr. 56 din 17.08.2021 privind aprobarea rectificării de buget pe 

anul 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

7. Proiect de hotărâre nr. 57 din 17.08.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna octombrie 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

8. Proiect de hotărâre nr. 58 din 08.09.2021 privind stabilirea normativelor proprii 

pentru consumul mediu lunar de carburanți al autovehiculelor și utilajelor aflate în dotarea 

proprie a U.A.T. – COMUNA RÂȘCA; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 
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 9. Diverse; 

  

Se supune la vot ordinea de zi, se contată unanimitate. Se dă cuvântul secretarului comunei 

care prezintă procesul verbal din şedinţa ordinară din data de 17.08.2021. Alte aspecte nu mai sunt, 

drept pentru care se supune la vot şi se constată 15 voturi pentru. Se trece la discutarea proiectelor de 

pe ordinea de zi. 

2. Proiect de hotărâre nr. 51 din 09.08.2021 privind desemnarea a doi consilieri locali 

din Consiliul Local Râșca în Consiliul de Administrație al Școlii Gimnaziale Râșca; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege.  

Domnul consilier Rusu Neculai propune pe doamna Dănilă Nicoleta și domnul Ilie Matei, i se 

aduce la cunoștință că în conformitate cu prevederile Ordinului 5154/30.08.2021, consilierii cadre 

didactice nu au voie să fie desemnați și aleși în Consiliul de Administrație al Școlii, domnul Rusu 

Neculai propune pe domnul Tănasă Gheorghe. 

Domnul consilier Bosînceanu Ion propune pe domnul Butnariu Nicolae. 

Doamna consilier Dănilă Nicoleta propune pe domnul Petrache Costel. 

Domnul consilier David Dragoș-Ioan propune pe domnul Avăcăriței Vasile. 

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, în urma votului 

doamna Dănilă Nicoleta și domnul Tănasă Gheorghe au obținut 14 voturi pentru și 1 abșinere-

domnul Bosînceanu Ion. 

3. Proiect de hotărâre nr. 52 din 09.08.2021 privind aprobarea instituirii unei taxe 

pentru utilizarea infrastructurii publice locale (drumuri comunale, forestiere sau alte categorii 

de drumuri aflate in proprietatea sau administrarea comunei); 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Doamna 

secretară aduce la cunoștință domnilor consilieri că cei care au interes care are legătură cu proiectul 

propus să se retragă de la discuții. Domnii Handragel Viorel, Chihaia Vasile și Arsinte Marinică aduc 

la cunoștință că nu vor vota acest proiect întrucât ei desfășoară activități ecomonice cu lemn. Aceștia 

nu au participat la discuții, fiind retrași în spatele sălii. Domnul primar explică intenția de a stabili o 

taxă de 5 lei pe mc pentru transportatorii de material lemnos care tranzitează drumurile comunale, 

forestiere sau alte categorii de drumuri aflate in proprietatea sau administrarea comunei, fiind 

încheiat un proptocol cu Ocoalele Silvice care vor comunica cantitățile de masă lemnoasă licitată. 

 Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 

10 voturi pentru, 1 vot împotrivă-dl. Rusu Neculai,1 abținere dl. Acasandrei Paulică, iar domnii 

Handragel Viorel, Chihaia Vasile și Arsinte Marinică, nu au participat la vot și nu au votat. 

4. Proiect de hotărâre nr. 53 din 09.08.2021 privind aprobarea unui Regulament de 

stabilirea situațiilor deosebite pentru acordarea ajutoarelor de urgență; 
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Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Doamna 

secretar general dă citire regulamentului și solicită să se facă propuneri de sume pe fie care punct 

menționat, astfel: 1. în cazul decesului pentru cele trei puncte domnii consilieri sunt de acord cu 

suma propusă de 1000 lei, iar la punctul 4, decesul persoanelor din comună în străinătate suma să fie 

de 2000 lei. Domnul contabil propune să se menționeze ca cererea să fie făcută în termen de 30 de 

zile lucrătoare de la deces; 2. în cazul problemelor medicale, suma propusa prin proiectul de hotarare 

este cuprinsa între 1000-2000 lei, insa domnul consilier Chihaia Vasile propune o suma cuprinsa 

intre 1000-5000 lei în funcție de gavitatea bolii și actele medicale, se supune la vot propunerea și se 

constată 14 voturi pentru și o abținere-domnul Rusu Neculai; 3. în cazul calamităților suma propusa 

prin proiectul de hotarare este cuprinsa între 1000-5000 lei, sumă aprobată în unanimitate de domnii 

consilieri. Se mai propune să se completeze regulamentul cu prevederi privind acordarea unuei sume 

pentru sportivii care au obținut rezultate deosebite. Domnul Bosînceanu Ion propune ca la sportivii 

cu merite deosebite să li se acorde o diplomă de merite deosebite și o sumă cuprinsă între 2000-3000 

lei, în funcție de rezultatele sportive obținute. Se supune la vot propunere si se constată unanimitate 

pentru acordarea sumei cuprinse între 2000-3000 lei. 

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 

unanimitate. 

5. Proiect de hotărâre nr. 55 din 17.08.2021 privind actualizarea valorii și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru obiectivul de investiție ,,Reabilitare și modernizare Dispensar Uman 

în localitatea Râșca, județul Suceava; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Doamna 

secretar informează că s-au primit devizul și indicatorii tehnico-economici cu valoarea actualizata 

conform O.U.G. nr. 93/2021, fiind primit prim bugetul de stat o suplimentare de aproximativ 42.000 

lei pentru investiția privind reabilitarea dispensarului uman. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru 

care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

6. Proiect de hotărâre nr. 56 din 17.08.2021 privind aprobarea rectificării de buget pe 

anul 2021; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

contabil explică proveniența sumelor rectificate, astfel, extrsul din data de 11.08.2021 prevede suma 

de 13.796,17 lei pentru actualizare PUG, prin adresa nr. 1547/15.09.2021 de la AJFP Suceava s-a 

primit suma de 157.000 lei; prin H.G nr. 992/2021 a fost alocata suma de 311.000 lei, reprezentând 

refacerea drumurilor comunale calamitate; utilizarea fondului de rezervă în suma de 59.000 lei, 

pentru acoperirea cheltuielilor, inclusiv alocarea sumei de 44.000 pentru extinderea de rețea electrica 

care s-a aprobat de principiu prin hotărâre adoptată în ședința ordinară din data de 17.08.2021. 

Domnul Handragel Viorel întreabă care sunt drumurile care se vor reface, domnul primar îi 

răspunde că cele stabilite de comisie și 2000 mp. pentru excavare. 

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 

14 voturi pentru și 1 abținere dl. Rusu Neculai. 
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7. Proiect de hotărâre nr. 48 din 26.07.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna octombrie 2021; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Având în 

vedere prevederile Codului Administrativ, proiectul de hotărâre privind alegerea presedintelui de 

ședință va fi adoptat în ședința în cauză pentru luna următoare. Domnul Handragel Viorel propune 

președinte de ședință pentru luna octombrie 2021 pe domnul Matei Ilie, propunere unanim votată 

pentru. 

 

8. Proiect de hotărâre nr. 58 din 08.09.2021 privind stabilirea normativelor proprii 

pentru consumul mediu lunar de carburanți al autovehiculelor și utilajelor aflate în dotarea 

proprie a U.A.T. – COMUNA RÂȘCA; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, 

avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar explică că a trebuit refăcut proiectul de hotărâre, motiv pentru care trebuie supus votării 

iarăși, în forma în care s-a prezentat. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul 

spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

Diverse: 

Domnul consilier Lămășanu Gheorghe întreabă de achiziționarea UNIMOGULUI, domnul 

primar spune că s-a făcut achiziție pe SICAP; întreabă cum se procedează cu cererile pentru cotare 

de lemne de foc, dar și când se începe depunerea cererilor pentru ajutorul de încălzire cu lemne de 

foc, cereri care se fac la primărie; informează că mașina de gunoi nu ajunge niciodată pe străzile 

Călugăra, Dohotărie deoarece podul nu este stabil și ar trebui să se pună niște tuburi, de rezolvat 

problema podului. 

Domnul consilier Petrache Costel întreabă dacă parcul din curtea grădiniței aparține de 

domeniul comunal sau este doar în administrarea grădiniței, de rezolvat cu persoanele care intră în 

parculeț și lasă dezordine. 

Domnul consilier Handragel Viorel întreabă daca ar fi posibil să se facă parcare în fața casei 

domnului Avram, care ar folosi pentru parcarea aglomerată din fața grădiniței. 

Doamna Dănilă Nicoleta întreabă de clădirile din spatele școlii. 

Domnul Tănasă Gheorghe întreabă de cererile pentru cota de lemne de foc dar și de cererile 

care se fac la primărie pentru ajutorul de încălzire cu lemne de foc în valoare de 270 lei pentru 

perioada rece; solicită să fie puse două lămpi la doamnele Artenie Ioana Râșca și Dumitruț Zenovia 

Buda. 

Domnul consilier Matei Ilie spune că maicile de la Slătioara au solicitat două tomberoane 

pentru gunoaie; la Bățu spre  pod la Iftimescu, drumul este avariat având hăuri mari care ar trebui să 
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fie acoperite cu balast; de facut curățenie la Murarașu, copacii sunt aplecați și sunt crengi care 

trebuie curățate; întreabă de școala de la Dumbrăveni, ce se va face cu proiectul în derulare. 

Domnul consilier Bosînceanu Ion spune că s-au făcut lucrări de balastare prin proiectul cu 

calamitățile și nu au fost plătite, de verificat. 

După ședință, doamna director se prezintă cu circulara nr. 10752 din 29.09.2021 primită de la 

Inspectoratul Școlar Județean Suceava prin care se informează că unitățile care au peste 1 rând de 

clase și peste 20 de clase, li se aplică prevederile art. 4, alin.(1), lit.c) din Ordinul  Ministrului nr. 

5154/2021, deci în Consiliul de Adminitrație al Școlii vor fi 13 membrii din care Consiliul Local 

trebuie să nominalizeze 3 consilieri locali și nu 2. Motiv pentru care, secretarul general, imediat, a 

informat telefonic sau verbal, toți consilierii, solicitând propuneri și votul pentru al treilea consilieri 

local care va avea calitate de membru în Consiliul de Admintrație al Școlii Gimnaziale Râșca. 

Propunerile au fost: domnul consilier Bosînceanu Ion a propus pe domnul consilier Butnariu 

Nicolae, domnul consilier Rusu Neculai a propus pe domnul consilier Bosînceanu Ion, doamna 

consilier Dănilă Nicoleta a propus pe domnul consilier Petrache Costel. În urma constabilizării 

votului s-a obținut următoarea situație: 

 

1. Rusu Neculai a votat pe dl. Bosînceanu Ion…………………………………… 

2. Lămășanu Gheorghe a votat pe dl. Bosînceanu Ion……………………………    

3. Acasandrei Paulică a votat pe dl. Bosînceanu Ion……………………………. 

4. Petrache Costel a votat pe dl. Bosînceanu Ion………………………………. 

5. David Dragoș-Ioan a votat pe dl. Butnariu Nicole…………………………… 

6. Dănilă Nicoleta a votat pe dl. Petrache Costel……………………………… 

7. Matei Ilie a votat pe dl. Bosînceanu Ion…………………………………….. 

8. Tănasă Gheorghe a votat pe dl. Butnariu Nicole……………………………. 

9. Bosînceanu Ion a votat pe dl. Bosînceanu Ion………………………………. 

10. Avăcăriței Vasile a votat pe dl. Butnariu Nicole……………………………… 

11. Handragel Viorel a votat pe dl. Bosînceanu Ion……………………………….. 

12. Arsinte Marinică a votat pe dl. Bosînceanu Ion………………………………… 

13. Chihaia Vasile a votat pe dl. Bosînceanu Ion…………………………………… 

14. Rogojină Ioan a votat pe dl. Petrache Costel…………………………………… 

15. Butnariu Nicolae a votat pe dl. Bosînceanu Ion……………………………….. 

 

Alte probleme nu mai sunt drept pentru care s-a întocmit prezentul proces verbal. 

 

Președinte de ședință,                                           Secretar general comună 

             Handragel Viorel                                                          Rusu Ana Maria 

 


